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ورزشورزش f a r h i k h t e g a n o n l i n e

پرسپولیس از روز یکشنبه تمرینات تاکتیکی خود را برای بازی با فولاد آغاز کرد. 

دیداری که به نوعی شاید آخرین بازی حتی تدارکاتی سرخپوشان قبل از مصاف 

با النصر عربســـتان اســـت. از این جهت که بعد از هفته چهارم رقابت های لیگ 

تعطیل خواهد شـــد و اردوی تیم ملی بزرگسالان و امید آغاز می شود. تیم ملی 

بزرگســـالان دو بازی دوستانه با تیم های ملی بلغارستان و آنگولا خواهد داشت 

و تیم امید هم خودش را برای حضور در بازی های آسیایی که اواسط همین ماه 

آغاز می شود، آماده می کند. در چنین شرایطی که روز 21 شهریور آخرین بازی 

دوســـتانه تیم ملی با آنگولا خواهد بود، یحیی گل محمدی بازیکنان ملی پوش 

خود را حداقل تا 22 شـــهریور در اختیار نخواهد داشت و این در شرایطی است 

که سرخپوشـــان در تاریخ 28 شـــهریور باید اولین بازی خود در مرحله گروهی 

لیگ قهرمانان را مقابل النصر عربســـتان برگزار کنند. این بازی در واقع یکی از 

سخت ترین و مهم ترین دیدارهای پرسپولیس در مرحله گروهی است و با شرایط 

عنوان شـــده، یحیی فقط در بازی با فولاد فرصت خواهد داشـــت تا به ترکیب 

ایده آلش برای بازی آسیایی خود برسد. 

 یحیی 11 بازیکنش را ندارد
شـــواهد امر نشـــان می دهد که علیرضـــا بیرانوند، مرتضـــی پورعلی گنجی، 

محمدحســـین کنعانی زادگان، میلاد سرلک، وحید امیری و مهدی ترابی نفرات 

ملی پوش پرســـپولیس هستند که بعد از بازی با فولاد اردوی سرخپوشان را ترک 

خواهند کرد. از طرفی یاســـین سلمانی، محمد عمری و محمدمهدی احمدی 

هم نفراتی هستند که رضا عنایتی برای بازی های آسیایی روی آنها حساب کرده 

اســـت. گئورگی گولسیانی و وحدت حنانوف هم احتمالا راهی اردوی تیم ملی 

کشورشـــان خواهند شد. در چنین شـــرایطی یحیی باید تیمش را در غیاب 11 

بازیکن برای بازی با النصر آماده کند. 

 مخالفت اولیه با رفتن 2 ستاره جوان به تیم امید
عنایتی برای بازی های آســـیایی روی محمد عمری و یاسین سلمانی به عنوان 

بازیکنان ثابت تیمش حساب باز کرده است. از شانس بد سرخپوشان این رقابت ها 

مصادف شده با مهم ترین بازی های پرسپولیس در لیگ قهرمانان مقابل النصر 

عربســـتان و الدحیل که طبعا یحیی به این دو بازیکـــن تیمش نیاز دارد. البته 

یحیی هیچ مشـــکلی برای حضور سلمانی در بازی های شهریور ماه تیم امید در 

رقابت های مرحله اول مقدماتی المپیک ندارد اما برای بازی های آسیایی که از 

اواخر شهریور ماه استارت می خورد، مخالف است. برای این مسابقات عمری هم 

مجوز شرکت در بازی ها را دارد و یحیی در واقع با جدایی چند هفته ای عمری و 

سلمانی از تمرینات و بازی های تیمش مخالفت کرده است. درحالی که مسئولان 

تیم امید هم اعتقاد دارند کاپیتان این تیم )سلمانی( بازیکن مهمی برای تیم شان 

به حساب می آید و چون تازه به پرسپولیس پیوسته چندان بازیکن مهمی در این 

تیم به محسوب نمی شود. ناگفته نماند یحیی اخیرا از سلمانی به عنوان بازیکن 

مهم تیمش و جانشین مهدی عبدی یاد کرده بود. در هر صورت قرار بر این است 

که در این مورد نشســـت مهمی بین مسئولان تیم امید با پرسپولیسی ها برگزار 

شود تا به یک جمع بندی نهایی برسند. 

 احتمال نیمکت نشینی زاهدی قوت گرفت؟
پرســـپولیس تمرینات تاکتیکی خود را برای بازی با فولاد از عصر روز یکشـــنبه 

اســـتارت زد. یک تمرین فوق العاده ســـنگین و جدی که نشان می داد یحیی از 

شـــرایط تیمش چندان رضایت ندارد. در ایـــن تمرین تمامی بازیکنان از جمله 

امید عالیشـــاه هم حضور داشـــتند و یحیی نیز سعی کرد شرایطی را در تمرین 

ایجاد کند که بازیکنان اصلی این برداشـــت را نداشته باشند که در هر شرایطی 

در ترکیـــب اصلی قرار دارند. از این رو او چند جابه جایی را به طور مداوم در بین 

نفرات اصلی تیمش داشت. از نوع تمرینات سرخپوشان می شد این برداشت را 

کرد که یحیی شاید تصمیم بگیرد زاهدی را از ترکیب اصلی خارج و زوج سلمانی 

بـــا امیری یا حتی عمری با امیـــری را در نوک خط حمله قرار دهد. در این میان 

یاسین در خط هافبک هم به جای سروش و حتی صادقی به کار گرفته شد. در هر 

صورت پرسپولیس به احتمال خیلی زیاد در بازی با فولاد با یکی دو تغییر نسبت 

به بازی با ذوب آهن راهی میدان خواهد شـــد. ضمن اینکه احتمالا سرخپوشان 

با ترکیب 2-4-4 به میدان بروند. 

 ماجرای پیچیده مهاجم خارجی 
پرسپولیس در فاصله تقریبا سه هفته مانده تا اولین بازی خود در لیگ قهرمانان 

آسیا نتوانسته مهاجم خارجی مدنظرش را به خدمت بگیرد و این در حالی است 

که این باشـــگاه بعد از پریرا و آل کثیر، مهدی عبدی را هم هفته پیش به تراکتور 

قـــرض داد. در ایـــن میان یحیی امیدوار بود که کارگروه ناظر بر دســـتورالعمل 

قراردادهای ورزشـــی در فدراسیون فوتبال با افزایش بودجه تیم های حاضر در 

لیگ قهرمانان آســـیا موافقت کند که این اتفاق رخ نداد و حالا پرســـپولیس اگر 

می خواهـــد مهاجمی حتـــی در حد 600 هزار دلار جذب کند حتما باید با کنار 

گذاشتن بازیکنانی با دستمزد بالا در تیمش تراز مالی را در باشگاهش به وجود 

بیاورد. باشگاه سپاهان هم با این مشکل مواجه است و از این رو تا الان نتوانسته 

قرارداد عیســـی آل کثیر و دابو هافبک بورکینافاسویی اش را ثبت کند. مشکلی 

که اگر تا پایان فرصت نقل و انتقالات حل نشود، آن وقت عیسی آل کثیر بازیکن 

آزاد خواهد شـــد. در این میان باشگاه پرسپولیس ترجیح می دهد به جای کنار 

گذاشـــتن چنـــد بازیکن تیمش برای آوردن مهاجم خارجی، عیســـی را به خط 

حمله تیمش برگرداند. اتفاقی که شـــاید یحیی گل محمدی هم مجبور شود به 

آن رضایت دهد، از این جهت که این مربی اخیرا با بازگشـــت عیســـی به تیمش 

مخالفـــت کرده بود. حضور دوباره آل کثیر در پرســـپولیس به عنوان بازیکن آزاد 

برای این باشـــگاه بسیار بی دردسر خواهد بود. مخصوصا اینکه سرخپوشان یک 

جای خالی را هم در لیســـت خود دارند. مساله مهم دیگر اینکه عیسی برخلاف 

مهاجم خارجی دیگر برای هماهنگی با سرخپوشان نیاز به زمان نخواهد داشت 

و از بازی با النصر می تواند تیم گل محمدی را همراهی کند. 

 مشکل اسپانسر به هیات مدیره برده شد
باشگاه پرســـپولیس برای تعیین اسپانسر خود هنوز با شرکت ایرانسل در حال 

مذاکره است و طرفین بر سر مبالغ و چند آپشن با یکدیگر اختلاف دارند. همین 

مساله باعث شد که رضا درویش مجبور شود برای پرداخت پیش قرارداد اعضای 

تیمش و حقوق کارمندان باشـــگاه 35 میلیارد تومان دیگر از سپرده خود بابت 

فروش ســـهام باشگاه، برداشت کند. برداشـــتی که این بار نیاز به مجوز وزارت 

ورزش و سازمان خصوصی سازی داشت که با رایزنی های مختلف صادر شد. اما 

درویش برای اینکه حســـاب باشـــگاهش خالی نماند قصد دارد در همین هفته 

تکلیف همکاری با ایرانســـل را مشـــخص کند و در همین راستا خواستار برگزار 

جلســـه هیات مدیره شد. جلســـه ای که قرار بود عصر روز گذشته یا نهایتا امروز 

صبح برگزار شود. 

 یحیی مخالف فروش بازیکن است
باشگاه پرسپولیس در مورد نفراتی چون سینا اسدبیگی، فرشاد فرجی و وحدت 

حنانوف با پیشـــنهادات زیادی از سوی تیم های لیگ برتری مواجه شده است. 

به طور مثال حنانوف چند مشـــتری از جمله ذوب آهن، گل گهر و پیکان را دارد. 

اسدبیگی مورد توجه فولاد و سپاهان است و فرجی نیز از فولاد و پیکان پیشنهاد 

دارد. در این میان یحیی گل محمدی با جدایی حتی یک بازیکن از تیمش مخالف 

است و به این خاطر باشگاهش را تحت فشار گذاشته تا برای افزایش سقف بودجه 

رایزنی کنند. در هر صورت اگر کارگروه ناظر بر دستورالعمل قراردادهای ورزشی 

فدراســـیون فوتبال زیر بار بالا بردن سقف بودجه باشگاه های خواهان از جمله 

پرسپولیس و سپاهان نرود، آن وقت یحیی تصمیم می گیرد که عیسی برگردد یا 

چند بازیکن قربانی آمدن مهاجم خارجی شوند.

پرسپولیس پیگیر شرایط آل کثیر است تا شاید او را به عنوان بازیکن آزاد برگرداند 

یحییقیدمهاجمخارجیرامیزند؟

تورس و یک مهاجم خارجی آخر هفته سیرجانی می شوند

حرکت چراغ خاموش گل گهر به سمت صدر
 آینده نگری گل گهر در نقل و انتقالات                         نگرانی سرمربی یونانی از وضعیت چمن ورزشگاه های ایران

قبل از چهارمین هفته از رقابت های لیگ برتر تیم گل گهر در رده 

دوم قرار دارد و هنوز هیچ شکستی را متحمل نشده است. پیش 

از این با توجه به شرایط این تیم، توقع می رفت سیرجانی ها در 

جمع تیم های بالای جدول قرار بگیرند، اما حالا می توانیم بگوییم 

شاگردان مربی یونانی خود را به عنوان یک مدعی مطرح کردند. 

گل گهر بعد از 3 هفته با کســـب دو برد و یک مساوی و تفاضل 

گل مثبت 4 در رده دوم جدول با ۷ امتیاز بالاتر از اســـتقلال 

و پرســـپولیس قرار دارد. این یعنی پرسپولیس و استقلال یک 

رقیب جدی دیگر به جز ســـپاهان در کنار خود دارند. این تیم 

طی سال های اخیر و زمانی که وارد لیگ برتر شد همواره سعی 

کرد خود را در جمع مدعیان مطرح کرده و حداقل به کســـب 

سهمیه لیگ قهرمانان آسیا برسد اما تلاش ها و هزینه های این 

تیم تاکنون بیهوده بود. شاید تغییر مربی و همکاری با یک مربی 

خارجی طلسم گل گهری ها را بشکند و آنها بتوانند این فصل با 

توجه به روند خوبی که در پیش گرفتند نه تنها خود را در جمع 

مدعیان مطرح کرده و بتوانند سهمیه آسیایی کسب کنند حتی 

شانس قهرمانی نیز برای خود قائل باشند.

 تو که توان رقابت نداشتی!
اوزونیدیس قبل از شـــروع فصل اعتقاد داشت تیمش شرایط 

رقابت با تیم های اســـتقلال، ســـپاهان و پرسپولیس را ندارد و 

بـــر این باور بود نمی توانـــد در گل گهر با آنها رقابت کند. او در 

گفت وگویی عنوان کرده بود؛ »اولین مســـاله این است که اگر 

بازیکنانی در سطح آنها داشـــتیم می توانستیم رقابت کنیم. 

مطمئنا می خواهیم رتبه بهتری نسبت به سال گذشته داشته 

باشیم. می خواهیم قدم به قدم و پله به پله خود را به 3 تیم اول 

لیگ برسانیم. یعنی نسبت به سال گذشته یک پله بالاتر برویم 

و به رقابت تیم های اول برسیم.«

ایـــن اظهارات یعنی او حتی هیچ قولـــی برای قهرمانی نیز به 

مسئولان باشگاه گل گهر نداده است، این درحالی است که تیم 

گل گهر در یارگیری ها بسیار خوب عمل کرد و اگر چه چند مهره 

خوب مثل محمد خدابنده لو یا رضا شکاری را از دست داد، اما 

به اندازه کافی در یارگیری ها خوب عمل کرد. از این رو شاید اگر 

تاکنون هم این تیم را به عنوان رقیب جدی به حساب نمی آوردیم 

حالا پس از ســـه هفته بالا نشـــینی این تیم در جمع مدعیان، 

بتوانیم گل گهر را یکی از مدعیان لیگ جاری به حساب بیاوریم.

 عیار تیم در جدال های بزرگ مشخص می شود
تیم گل گهـــر هرچند در جایگاه دوم جدول قـــرار دارد و هیچ 

شکســـتی را نپذیرفته اما واقعیت این است که هنوز با حریف 

قدرتمندی مقابله نکرده است. شاگردان اوزونیدیس در بازی 

اول مقابل فولاد پیروز شـــدند، در بازی دوم با پیکان به تساوی 

رسیدند و در هفته سوم نیز موفق به شکست نساجی شدند. هر 

سه رقیب گل گهر در نیمه پایانی جدول قرار دارند و در این سه 

هفته نشان دادند که از ضعف تاکتیکی رنج می برند. از این رو این 

تیم هنوز با حریف قدرتمندی بازی نکرده است تا بدانیم عیارش 

چقدر اســـت و آیا می تواند در مقابل تیم های مدعی و توانمند 

نیز تا این اندازه جسورانه بازی کند. پیش از این فکر می کردیم 

سرمربی تیم گل گهر با توجه به عملکردی که در گذشته داشته 

به بازی تدافعی علاقه مند است، اما در این سه بازی، این تیم به 

اندازه ای اجازه مانور داشت و از سوی رقبا کنترل نشد که حتی 

شـــاهد یک بازی تهاجمی از شاگردان این مربی بودیم. ابوذر 

خواجویی، مدیر روابط  عمومی باشگاه گل گهر در این مورد به 

»فرهیختگان« گفت: »سرمربی تیم گل گهر بیش از اینکه به بازی 

تدافعی یا حتی هجومی توجه کنند به یک بازی مالکانه علاقه 

دارد. او با استفاده از برخی جوانانی که در تیم ما حضور دارند، 

بیشتر مایل است بازی مالکانه را ملکه ذهن بازیکنان کند. از این 

رو به خاطر نتایج سه هفته گذشته جوگیر نمی شویم و می دانیم 

که ممکن اســـت در هفته های آینده کار بسیار سخت تر شود. 

در نتیجه خود را برای بازی های حساس و سخت تر آماده کردیم، 

شاید دو پیروزی و یک تساوی در هفته های ابتدایی لیگ بسیار 

جذاب باشد اما ما قبلا هم در هفته های ابتدایی موفق شدیم در 

جمع تیم های بالای جدول قرار بگیریم اما به مرور تیم مان افت 

کرد و با صدر فاصله گرفتیم، در نتیجه به خوبی از شرایط لیگ 

برتر باخبریم و گول هفته های ابتدایی را نمی خوریم.«

البته این اظهارات به آن معنی نیست که گل گهر قید قهرمانی 

یا حتی کســـب سهمیه را زده بلکه بیشتر به نظر می رسد آنها با 

توجه به تجربیات سال های اخیر تمایل دارند محتاطانه رقابت ها 

را ادامه دهند تا اتفاقات گذشته تکرار نشود. درواقع گل گهری ها 

شاید بیش از تیم های مدعی هزینه نکرده باشد اما هزینه تیم شان 

کمتر از آنها نیســـت. البته مســـئولان این باشگاه خود مدعی 

هســـتند که هزینه چندانی نکردند اما با توجه به بازیکنانی که 

به خدمت گرفتند بدون شک می توانند ادعای قهرمانی کنند.

 سرمایه گذاری در نقل و انتقالات
تیم گل گهر بیلان مالی خود را در اختیار سازمان لیگ قرار داد. 

آنها هرچند بازیکنانی با رقم های نجومی به خدمت نگرفتند اما 

برای نفراتی که در اختیار دارند هزینه خوبی کردند. نکته مهم 

در مورد نقل و انتقالات تیم گل گهر بازیکنان جوانی است که به 

خدمت گرفتند. به جز ســـامان فلاح و سعید سحرخیزان چند 

بازیکن جوان دیگر نیز در لیســـت تیم گل گهر دیده می شوند 

که شـــاید همگی در ترکیب نباشـــند، اما پشتوانه خوبی برای 

این باشگاه به حساب می آیند. اغلب قراردادها با این بازیکنان 

سه ســـاله یا پنج ساله است که این خود نشان می دهد باشگاه 

گل گهر به خوبی از دوران جوانی این بازیکنان استفاده خواهد 

کرد و سرمایه برای آینده دارد؛ چرا که با توجه به توانایی هایی که 

از این بازیکنان جوان سراغ داریم می توانند لژیونر شده و برای 

باشگاه شان درآمدی هنگفت کسب کنند مثل همان اتفاقی که 

برای باشگاه فولاد درخصوص حزباوی رخ داد.

خواجویی به عنوان روابط عمومی باشگاه گل گهر با تایید این 

موضوع به ما گفت: »در نقل و انتقالات به شدت هدفمند عمل 

کردیم. می دانستیم که بازیکنان با سن و سال بیشتر به دردمان 

می خورند از این رو سعی کردیم ضمن حفظ اسکلت تیم حداقل 

چند بازیکن جوان و البته توانمند را به جمع خود اضافه کنیم. 

اغلب این بازیکنان که در تیم های ملی حضور دارند بدون شک 

جزء برترین های ایران هستند، به زودی می توانیم از این بازیکنان 

استفاده کرده و حتی منابع مالی کسب کنیم. اصلا می توانم 

بگویم ما در نقل و انتقالات ســـرمایه گذاری کردیم. انتقال این 

بازیکنان به تیم های دیگر و حتی لژیونر شدن شان می تواند برای 

باشگاه ما درآمد زیادی داشته باشد. شاید هزینه ای که کردیم 

در مقایسه با باشگاه های سپاهان، پرسپولیس، استقلال و حتی 

مس رفسنجان کمتر باشد اما سعی کردیم در نقل و انتقالات به 

دور از هیاهـــو و کاملا منطقی عمل کنیم و با جذب بازیکنان 

جوان و رده سنی امید آینده این باشگاه را بسازیم.«

 اخباری بهترین خرید فصل؟
در هیاهوی نقل و انتقالات، هر چقدر باشگاه تراکتور برای حفظ 

محمدرضا اخباری تلاش خاصی نکرد و ترجیح داد پورحمیدی 

را جایگزین او کند این باشـــگاه گل گهر بود که یکی از بهترین 

خریدهای فصـــل را انجام داد. حضور ایـــن دروازه بان چنان 

تاثیر مثبتی در عملکرد تیم گل گهر گذاشـــته که اوزونیدیس 

به صراحت لب به تمجید از او می گشاید و اقرار می کند اخباری 

برای تیم شـــان واقعا عالی کار کرده و حتی ناجی تیمش بوده 

است. به اعتقاد سرمربی گل گهر، اخباری با واکنش هایش به 

تیم اعتماد به نفس داد.

از ایـــن رو باید در کنار خرید همـــه بازیکنان جوان و خوب این 

تیم اخباری را بهترین خرید گل گهر بدانیم؛ هرچند از تراکتور 

طرد شد اما برای گل گهر مثل یک ناجی عمل کرد و شاید حالا 

حضور این تیم در جایگاه سوم را باید مدیون او باشند. بدون شک 

دروازه بان نقش پررنگی در موفقیت یک تیم دارد و مســـئولان 

گل گهر به خوبی به این موضـــوع واقف بودند. از این رو حتی 

زمانی که اخباری در تیم تراکتور بود به او پیشـــنهاد همکاری 

دادنـــد و تا آخرین لحظه برای او صبر کردند تا بهترین خرید را 

در این پست داشته باشند.

 2 بازیکن جدید در راه است
باشگاه گل گهر سیرجان با اینکه در نقل و انتقالات روی بازیکنان 

جوان حساب باز کرد اما به دنبال جذب دو بازیکن خارجی است.

روبرتو تورس بازیکن اسپانیایی فصل قبل فولاد که پیش از این 

در آستانه عقد قرارداد با استقلال نیز قرار داشت، مذاکراتی را با 

باشگاه گل گهر انجام داده که این مذاکرات مثبت بود اما هنوز 

قطعی نشـــده است. با این حال به نظر می رسد طی دو سه روز 

آینده دو طرف به جمع بندی نهایی و عقد قرارداد رسمی برسند. 

از طرفی یک مهاجم برزیلی نیز مدنظر سرمربی گل گهر قرار دارد 

که مذاکرات خوبی را هم با باشگاه سیرجانی پشت سر گذاشته 

است. قرار است عقد قرارداد با این بازیکن پس از انجام تست های 

پزشکی، رسمی و نهایی شود.

خواجویی در این مورد به ما گفت: »کار ابراهیم بایش با تیم ما 

تمام شـــده بود و حتی این بازیکن عراقی پیشنهاد اولیه خود را 

امضـــا کرد، اما به ایران نیامد. در این خصوص حتی شـــکایت 

کردیم. قبل از اینکه بخواهیم شکایت کنیم تلاش های زیادی 

شـــد تا این بازیکن با توجه به قراردادی کـــه با ما دارد به ایران 

برگـــردد، اما ظاهرا قـــرارداد جدید برای او بهتر بود و چون پول 

بیشـــتری دادند ترجیح داد تیم ما را ترک کند. درنتیجه مجبور 

شدیم برای پوشش برخی نقاط ضعف خود با بازیکنان دیگری 

وارد مذاکره شویم. نمی خواهم از بازیکن خاصی اسم ببرم اما 

یـــک هافبک و یک مهاجم تا پایان هفته و بعد از بازی با ملوان 

به جمع ما ملحق می شـــوند. از این رو در تعطیلات در کنار ما 

هستند و با تیم هماهنگ خواهند شد.«

 آقای مربی راضی نیست
یکی از مشـــکلاتی که تیم گل گهر با آن روبه رو است، وضعیت 

نامناسب زمین های چمن ایران است. هرچند ورزشگاه گل گهر 

به خوبی تجهیز شـــده و علاوه بر تناسب با استانداردهای مورد 

تایید  AFC، چمن مناسبی نیز دارد اما واقعیت این است که این 

تیم برای حضور در دیگر شـــهرها و بازی در چمن تیم حریف با 

مشکل روبه رو است. در آخرین صحبتی که اوزونیدیس با مدیران 

باشـــگاه گل گهر داشت، در این خصوص تذکرات لازم را به آنها 

داد. طبیعتا با توجه به اینکه این مربی به بازی مالکانه علاقه مند 

اســـت، بازی در چنین چمن هایی نامناسب و البته خطرناک 

اســـت. وی در این خصوص به مدیران باشگاه گل گهر توضیح 

داده و نگرانی های خود را درخصوص احتمال مصدومیت های 

بازیکنان خود اعلام کرده است. ضمن اینکه از آنها خواسته به این 

نکته توجه کنند که عملکرد تیم شان با توجه به زمین نامناسب 

تحت تاثیر قرار گرفتـــه و نمی تواند بازی مورد علاقه خود را در 

چنین زمین هایی به نمایش بگذارد. البته از دســـت مسئولان 

باشگاه گل گهر چیزی بر نمی آید؛ چرا که قطعا آنها نمی توانند 

دخل و تصرفی در میزبانی دیگر رقبا داشـــته باشند اما حداقل 

ســـرمربی یونانی با بیان این اظهارات توقع مدیران باشگاه را از 

خود کم می کنند.
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